



Thurø Lokalråd

Referat fra møde i Lokalrådet 05.11.25 kl. 19.00 – 21.00

Deltagere: Afbud fra Hans. Marianne er fraværende.

Dagsorden:

1. Nyt fra formanden
2. Driftsøkonomi, Ingeborg
3. Vælgermøde, opsamling og evaluering
4. Borgerbudget, er der nyt i forhold til igangværende projekter?
5. Borgerforslag: "Prepping", nedsættelse af arbejdsgruppe
6. Opfølgning på udviklingsplanen, er der forhold vi skal tage fat i som Lokalråd
7. Næste møde 04.12 – skal der være lidt godt til ganen?
8. Eventuelt

Ad 1

Høringssvar vedr. lokalplan 693 er sendt ind. Bruno forfatter en fornyet henvendelse til kommunen i håb om at vi kan påvirke byggeriet af etape 2 og vil i henvendelsen anføre at der er behov for alment boligbyggeri på "Remagrunden", som Rema stadig ejer men hvor der i lokalplan 693 er afmærket til 17 boliger.

Pia orienterer om at det er Vagn Bjørnemose, der har overtaget projekt "Brolunden" og vi skal have arrangeret et møde med ham i nær fremtid for at høre mere detaljeret om byggeriet.

Ellers intet nyt fra formanden.

Ad 2

Der er indkøbt en lamineringsmaskine og i øvrigt kun mindre udgifter siden sidst.

Ad 3

Fin annoncering. Fin programafvikling. Fin stemning. Fint med FB opslag. Der var flere unge med til Mødet, det var dejligt at se.

Ad 4



Thurø Lokalråd

Stigruppen var for noget tid siden på besigtigelse på kyststrækningen fra Valborgs kasse - Grasten Fredskov (ca. 1,5 km).

Dette for at vurdere muligheder i forhold til et evt. stiforløb. Der skal tages kontakt til Marianne Wedderkopp, leder af naturafd. i kommunen, for at få kommunens syn på et evt. stiforløb på strækningen.

Den grønne trepartsaftale kan muligvis have positiv indflydelse på stimuligheder andre steder på øen.

I forhold til toiletprojektet på Revet, så er det CETS, der ejer den gamle skurvogn og de skal høres omkring projektet inden der kan søges byggetilladelse til den nye toiletbygning. Jonas har et møde med CETS 18.11, hvor sagen skal drøftes.

Intet nyt om fitnessredskaberne.

Saunaprojektet: Det undersøges p.t. om vi på en eller anden måde kan låse beløbet til sejlkлубben/saunaprojektet

Ad 5

Prepping

Gitte kan måske få undersøgt hvilke retningslinjer den certificerede kilde ved Valdemar Slot er underlagt.

Det er en rigtig god ide med en lokal gruppe, men den skal ikke ligge under lokalrådet. Vi vil gerne være med til at etablere den.

Prepping omfatter også den mere mentale del og der skal sættes fokus på fællesskab og hvordan vi kan støtte og drage omsorg for hinanden.

Anne Mette laver et opslag på FB og SPAR i samarbejde med Pia og Ingeborg.

Ad 6

Trafikgruppen tager fat igen og vil sætte fokus på ensretning.

Kultur og fællesskaber kunne være et område som vi kunne tage fat i.

Gitte går på Cafe Kroen og tager billede af alle de ideer, der kom frem ved åbningen.

Vi drøfter det videre på mødet 04.12, hvor vi igen tager fat i udviklingsplanen og beslutter hvad vi skal have fokus på ved næste årsmøde.



Thurø Lokalråd

Ad 7

Vi skal have lidt julehygge 04.12. Vi holder mødet hos **Hans** og Ingeborg og Pia bestiller en Anretning.

Ad 8

Punkt til næste møde: suppleanterns rolle i lokalrådet.

Ref. Pia Hilsberg